



2025-2026 學年全美【歌唱影片大賽】報名簡章 Video Singing Contest Information

主辦宗旨 Purpose of Contest

全美中文學校聯合總會為提高學生學習華語的趣味性，特舉辦【歌唱影片大賽】，鼓勵會員學校以及華語文學習中心的學生藉由唱歌體驗華語，並展現音樂才藝。

The National Council of Associations of Chinese Language Schools (NCACLS) is hosting a Video Singing Contest to encourage students to learn Chinese through singing and to showcase their musical talents.

一、參賽資格 | Entry Requirements :

凡本會會員學校的在校生，在校服務的學生，或華語文學習中心學生均可報名參加。

The contest is open to all students and volunteers attending our member schools, or students at the Taiwan Center for Mandarin Learning (TCML).

二、比賽組別 | Categories :

比賽分為以下三組，每組均可由個人或團體報名參加。無論是個人還是團體參賽，所有同組報名者將一起競賽並進行統一評分（混合賽）。

The contest is divided into the following three categories, and each category can be entered by individuals or groups. Regardless of whether the participants are individuals or groups, all participants within the same category will compete together.

1 小學組：8/31/2013 以後出生者

Elementary : Born after 8/31/2013

2 青少年組：9/1/2007-8/31/2013 出生者

Youth : Born between 9/1/2007 and 8/31/2013

3 華語文學習中心組：華語文學習中心學生

TCML : Students attending the Taiwan Center for Mandarin Learning

- 團體報名以隊伍內最高年級學生為報名組別。

Group registration will be based on the highest grade level student in the team.

- 視報名情形，各組人數不足時，主辦單位將併組比賽。

Categories might be combined depending on the registration.

- 如有需要，主辦單位有權要求參賽者提供參賽資格證明。

The organizer reserves the right to request proof of eligibility from participants if necessary.

三、報名日期 | Entry Date :

即日起至 2025 年 12 月 31 日(星期三)止 (逾期恕不受理)，各時區的截止時間如下：

From now until Wednesday, December 31, 2025 (late entry will not be accepted). The deadline for each time zone is as follows :

美東時間 | Eastern Time: 11:00 PM
美中時間 | Central Time: 10:00 PM
美西時間 | Pacific Time: 8:00 PM
夏威夷時間 | Hawaii Time: 6:00 PM

四、報名費用 | Registration Fee:

每位參賽學生或每個團體隊伍\$20。請於12月31日以前，將報名費

(1) 透過 Zelle 匯至: NCACLS_TVP@ncaccls.net, Name: NCACLS, 或

(2) 寄送支票至下列指定地址。支票抬頭請寫: NCACLS, 並在備註欄上註明 "參賽學生姓名"。請勿寄現金。
已繳付的報名費恕不退費。

\$20 for each participant or group. Please submit the registration fee by December 31 through one of the following methods:

(1) Zelle Transfer, Email: NCACLS_TVP@ncaccls.net, Name: NCACLS

(2) Check by Mail, Please make the check payable to NCACLS, write the "participant's name" in the memo section. Please do not send cash, and the registration fees are non-refundable.

郵寄地址 Mailing Address:

NCACLS
1488 Westridge Way NE, Issaquah, WA 98029

五、報名辦法 | Entry Information:

1. 製作歌唱影片。

Make a video of your performance.

2. 將自己演唱之歌曲上傳到 YouTube。將參賽影片設為“非公開”(Unlisted), 並確保影片的連結可供評審觀看。

Upload your performance of the song to YouTube. The contest video must be set to "Unlisted" so that it can be viewed by anyone with the link (for judging purposes).

3. 上網填寫報名表, 並提供參賽歌曲影片之 YouTube 連結。主辦單位將不受理以其他方式傳送參賽歌曲。

Fill out the [registration form](#) and provide your YouTube video link. We won't accept competition songs submitted through any other methods.

六、參賽規則 | Rules:

- 參賽者自行選擇一首中文歌曲, 並錄製成影片。**錄影時需全身 50%(上身)入鏡, 不得使用耳機或外接式麥克風**, 且一鏡到底。

Participants must choose a Chinese song and record it as a video. **The video should show 50% of the participant's full body (upper body). Headphones or external microphones are not allowed,** and the video must be one continuous shot without any cuts.

- 參賽者所使用的音樂必須為無伴唱版本(不得包含任何人聲)。

The music used by participants must be an instrumental-only version (without any vocals).

- 只能選擇一首歌曲參賽, 參賽歌曲限一首完整歌曲, 不得以組曲參賽。

Only one song may be selected for the contest, and it must be a complete song (not a medley).

- 演唱內容如有任何暴力或其他不妥的文字與聲音, 主辦單位將取消參賽資格。

If the performance contains any violent or inappropriate lyrics or content, the organizer reserves the right to disqualify the participant.

- 錄製影片, 上傳, 並完成報名後, 由專業評審評選前三名及佳作。

Record the video, upload it, and complete the registration form. The video will be judged by a panel of judges, and the top three winners and honorable mentions will be selected.

- 曾獲得 2025 年歌唱比賽第一名者, 不得再次參加同組比賽。

Students who won first place in the 2025 singing contest are not eligible to participate in the same category again.

七、評審方式 | Judging Criteria

將邀請專業人士依評分標準選出各組前三名。評審結果乃主辦單位之決議, 不得異議。

A panel of judges will select the top three in each category based on scoring standards. The result is the resolution of the organizer and no objections are accepted.

評分標準 | Judging Criteria:

- 技巧、風格及儀態 | Technique, style, and posture: 30%
- 音色、音準精確性 | Voice and pitch accuracy: 30%
- 咬字發音、歌詞準確性 | Pronunciation and lyric accuracy: 20%
- 情感表現 | performance: 20%

(演唱歌曲時間儘量以六分鐘為限)

(The performance song should be limited to a maximum of six minutes.)

八、公佈日期 | Results publishing date:

獲獎名單將於2026年一月中頒獎典禮中宣佈，並同時在【全美中文學校聯合總會】官網公布 (www.ncacsls.net)。

Winners will be announced at the mid-January 2026 award ceremony and published on the NCACLS official website (www.ncacsls.net).

九、獎勵辦法 | Awards and Prizes:

每組錄取前三名及佳作，於頒獎典禮之後電郵禮卡及獎狀。

Finalists in each category will be awarded the following prizes through email after award ceremony.

1. 第一名：120 元禮卡及電子獎狀一張。

The First place: \$120 gift card and a digital certificate.

2. 第二名：80 元禮卡及電子獎狀一張。

The Second place: \$80 gift card and a digital certificate.

3. 第三名：50 元禮卡及電子獎狀一張。

The Third place: \$50 gift card and a digital certificate.

4. 佳作：20 元禮卡及電子獎狀一張（視報名情形決定錄取名額）。

Honorable mention: \$20 gift card and a digital certificate (if applicable).

十、聯絡方式 | Contact Info

若有任何問題，請電郵至 ltc@ncacsls.net

For inquiries, please email ltc@ncacsls.net